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     Lagunens hemsida 

ADRESS:  

Lagunen 

Rosstorpsvägen 12 

633 54 Eskilstuna 

 

TELEFON: 

016– 710 74 23 

E-POST:  

lagunen@eskilstuna.se 

HEMSIDA:  

Tidningenlagunen.se 

FACEBOOK: 

Arbete och Aktivitet 
Eskilstuna 

INSTAGRAM: 

Arbeteochaktivitet 

SOUNDCLOUD: 

Lagunen och Digitalkraft 

 

 

ANSVARIG UTGIVARE: 

Douglas Gilljam 

Företagenshus 

Munktellstorget 2 

633 43 Eskilstuna 

Telefon: 070– 167 21 55 

E-post:  

douglas.gilljam@ 
eskilstuna.se 

TRYCK:  

Arkitektkopia  

Svarvargatan 9 

Eskilstuna  

    Lagunens Instagram    Lagunens Facebook 

                                LAGUNEN 

                          Årgång 17. Nummer 2.  År 2023 

Soundcloud– Ljudklipp 

 

 

Morsning korsning! 

Jag vet inte om det är jag men har vi inte fått korta vårar de           

senaste åren? Det är säkert bara inbillning men min känsla är att 

det är kallt och ruggigt fram till slutet av april, är vår i ett par 

veckor och så blir det plötsligt sommar. Nu kanske ett par varma 

dagar i slutet av maj inte räknas som sommar men ändå. Det går 

så fort att jag inte riktigt hinner med att njuta av årstidernas 

skiftningar.  

Något som tydligt signalerar vår för oss eskilstunabor är i alla 

fall vårat årligen återkommande Springpride. En fantastisk  

tradition som sedan 2007 firat mångfald, öppenhet och kärlek. 

Självklart var redaktionen på plats, både för att njuta av den  

fantastiska stämningen men även för att intervjua folk och 

knäppa lite bilder.  

I numrets fråga så undrar redaktionen hur du tror att                     

Pridefestivalen kan påverka samhället. Jag tror att Pride är           

viktig för att belysa att, även om vi kommit en bit på väg, så är vi 

inte hemma när det kommer till att låta människor vara precis 

som de är. Att se mångfald som något viktigt och bra, att se          

öppenhet och medmänsklighet som vägen mot ett bättre          

samhälle för alla. Pride visar att det fortfarande finns de som 

kämpar för dessa rättigheter och att det fortfarande finns            

människor som drabbas av andras trångsynthet och unkna                              

värderingar.  

Hoppas alla får en fin sommar så ses vi igen till hösten. 

 

QR koder:  

Qrkod till ledaren.    
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Är du intresserad                      
av RFSL Eskilstuna? 
 
Använd Qr koden för att                                          
komma till deras  hemsida.  

      Följ Äventyrsgolfen Ekängen               
                  på Facebook   

INNEHÅLL:  

SIDA:  

2. LEDAREN  

3.  ANNONSER/ INSÄNDARE 

4-5. ÄVENTYRSGOLFEN EKÄNGEN 

6-7. FARAO GROTH 

 8-9. ELLA WENNERBERG 

10-11.SPRINGPRIDE VIMMELBILDER 

12-13. SPELFAKTORIET 

14-15. SENASTE NYTT 

16-17. NUMRETS FRÅGA 

18. UTVECKLINGSSIDAN 

19.  LINDA SUND 

20.  PODD/LJUDBOK RECENSION 

21. SIDENSVANS 

22. RECEPT  

23.  HUMOR & KORSORD 

24.  NUMRETS BILD 

Hoppa ut på Äventyrsgolfen Ekängens Facebook sida och ta del 

av deras olika tävlingar och information om                                          

Äventyrsgolfen.  
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År 2002 invigdes Äventyrsgolfbanan på Ekängen och de             
senaste åren har det stått tomt och förfallit men nu ska det bli 
ändring på det. Äventyrsgolfbanan har inspirerats av typiska 
kända byggnadsverk kopplade till Eskilstuna i miniatyrstorlek 
såsom Klosters kyrka och husen i Rademachersmedjorna.              
Redaktion Lagunen kontaktade Milton som är personen som 
tagit initiativ till att öppna banan igen och göra den spelbar.  
Nedan kan ni ta del av hans vision om hur äventyrsgolfen ska se 
ut och vad han har för framtidsplaner för den.    
 

 
Hur kom det sig att du tog initiativ till att vilja påbörja renovering av äventyrsgolfen? 
- Jag minns själv att jag spelade vid Äventyrsgolfen som liten. Jag tyckte att det var kul och har tänkt på den 
varje gång jag åkt förbi på Strängnäsvägen. Jag och mina skolkamrater såg till att börja sälja dryckesglas med 
motiv av Eskilstuna under vårt UF-år. När jag sedan kom att börja erbjuda fastighets- och trädgårdsskötsel så 
kunde jag inte låta bli att kolla upp Äventyrsgolfen. Utifrån detta har jag även 
kommit fram till en röd tråd som genomsyrar mina verksamheter. Detta i form 
av uppvisningen av kraften i dagens ungdom samt porträtteringen av vårt              
fantastiska Eskilstuna.  
 
Kommer ni att göra ombyggnationer eller bara förbättringar på banorna?                   

- Vi har hittills röjt en hel del ogräs samt tvättat alla 
filtmattor vilket gjort att vi kunnat skapa en överblick 
över anläggningens skick. Vår tanke är främst att            
restaurera anläggningen så till den grad att den blir 
spelbar och trivsam. Detta eftersom vi inte har allt för stora möjligheter att bygga om             
anläggningen.  
 
Hur många är ni som arbetar och kommer att arbeta med detta? 

- I dagsläget är vi cirka fem personer som växelvis arbetar med projektet. Dessa personer ingår i vårt team som 
jobbar med fastighets– och trädgårdsskötsel hos Lords fastigheter.  
 
Kommer ni ha någon invigning? Om ja; Hur planeras den att se ut och när kommer den att vara?                                 
- Tanken är att ha en slags nypremiär där speciella kampanjerbjudanden finns samt där man ges möjlighet att 
ta sig en fikapaus i sommarsolen. Vi värdesätter även inkludering, det är därför vi varför vi sagt att vi ska              
försöka ordna med exempel glutenfria/laktosfria alternativ. Avsikten är att öppna 
anläggningen i juni. Vi förbehåller oss möjligheten att återkomma med exakt                 
premiärdatum eftersom det beror på student och skolavslutningar med mera.                    
Premiärdatum publiceras i första hand på vår                               
Facebook-sida.  

ÄVENTYRSGOLFEN EKÄNGEN  

Qrkod till reportaget.   

Qr koden till  
Facebooksidan.  



5 

 

 
Spelar du äventyrsgolf själv? I såna fall hur mycket tid lägger du på det? 
- Jag har spelat en hel del Äventyrsgolf själv. Det har varierat från år till år hur mycket tid jag lagt ned på det, 
men det brukar bli ett antal rundor varje sommar.  
 
Vilket hål tycker du är bäst på denna äventyrsbana? 
- Mina personliga favoriter är de hål som går genom vår miniatyrmodell av                        
Klosters kyrka. 
 
Vilket är det svåraste och det lättaste hålet av banorna?  
- Jag skulle säga att det första hålet är enklast och att ett hål som har en tunnel som går 
genom en stenhäll är det svåraste.  
 
Kommer du själv att arbeta på banan? Hur ser dina planer ut? 
- Min tanke är att jag själv och eventuellt ytterligare en arbetsledare ska agera back-up 
och administratörer för anläggningen. Sedan är tanken att ett gäng av våra driftiga ungdomar ska få möjlighet 
att turas om att stå i kiosken. Avsikten är dessutom att marknadsföra anläggningen genom vår Facebook-sida. 
Där till kommer vi inom kort att lansera en Facebook-tävling i samarbete med Position Eskilstuna där man 
kommer ha chans att vinna ett av flera lokala presentkort. Denna kommer att marknadsföras genom utdelandet 
av 5 000 flygblad där det också länkas till Facebook-sidorna för de olika verksamheterna.  
 
Har du någon annan äventyrsbana i Sverige att rekommendera att prova på i sommar utöver denna?  
- Jag skulle rekommendera ett besök på Hälla Piratgolf i Västerås. Detta är en fin och välbyggd                         
anläggning som funkar alldeles utmärkt för den som redan tagit ett par vändor hos oss! 
 
Är det något speciellt som du tycker att läsarna 
ska känna till om Äventyrsbanan vid Ekängen?                
- Jag tycker att läsarna ska vara medvetna om           
vilket enormt arbete som restaureringen kräver av 
oss, men också att det finns fina detaljer såsom två        
vattenflöden varav ett vattenfall. Därtill vill jag 
säga att anläggningen riskerar att rivas om det inte 
visar sig finnas ett intresse för nyttjande av                
densamma. Därför har man som besökare                      
möjlighet att påverka om anläggningen ska bevaras 
eller ej. 
 
Kommer den att ha ett namn?    
- Vår Facebook-sida bär namnet                
”Äventyrsgolfen Ekängen”, vilket vi tycker            
passar bra för anläggningens placering.  
 
Vad kommer det att kosta att spela? 
- Prislistan är ännu inte helt färdigställd. Vi vill att 
alla ska ha möjlighet att nyttja banorna och samlas 
kring vår fantastiska stad. Därför har vi tänkt oss 
överkomliga priser samt möjlighet till                             
specialerbjudanden för exempelvis barnfamiljer 
och större sällskap.  

 

 

Namn: Milton Lord. 
 
Ålder: 18 år. 
 
Bor: Eskilstuna.  
 
Fritidsintressen: Gymma,                
umgås med vänner och få saker gjorda. 
 
Bästa egenskap: Min bästa egenskap är min               
målmedvetenhet.  
 
Sämsta egenskap: Min sämsta egenskap är min 
tendens till tankspriddhet.  
 
Framtidsplaner: Jag har alltid haft som ambition 
att jag ska arbeta så pass hårt när jag väl arbetar så 
att jag har råd att njuta av min ledighet. Jag har 
nämligen svårt att sitta still (slappa).  
 
Gör nu: I dagsläget utför jag även löpande                       
grönyteskötsel på flera gruppboenden i Eskilstuna.  

Faktaruta:  

Reportage av: Redaktion Lagunen 
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Hur skulle du beskriva dig själv? 
- Som ganska rolig, lite lat, väldigt nyfiken och 
lång. 
 
Hur har din uppväxt präglat dig? 
- Jag har haft turen att ha en helt fantastisk      
uppväxt med två kärleksfulla föräldrar och en  
underbar syster. Jag är uppvuxen i Borlänge. 
 
Vi upplever dig som en glad person, vad är 
det som gör dig just så glad? 
-Det är nog mest ett val, att se det glada och                   
positiva i livet. 

Hur kommer sig att du gjorde ett namnbyte, 
kan du berätta historian bakom det? 
- Jag ville göra nått annorlunda, så tänkte jag att 
det vore tråkigt att bara klippa sig eller köpa nya 
kläder, så jag bestämde mig för att byta mitt namn 
istället. Tänkte aldrig på Egypten. Jag hade en 
häst när jag var liten som hette Farao, så tänkte 
jag att jag ville ha något som var mörkt, kort och           
fungerade bra utomlands. Jag tycker fortfarande          
väldigt mycket om mitt namn, fler borde byta 
namn! 
 
Kan du berätta om din resa när du kom ut? 
- Jag blev kär i min bästa killkompis när vi gick 
på högstadiet, så det föll sig liksom naturligt att 
komma ut i samband med att jag bytte skola och 
stad. Jag gick gymnasiet i Falun och då blev det 
lättare att komma ut. 
 
Hur gammal var du när du började fundera på 
din sexualitet? 
- Lika gammal som alla andra, man är väl runt               
12-13 år när man börjar fundera på det. 
 
Hade du nån hbtqi person som förebild som 
ung? 
- Min mammas kusin Sven-Olov. Det är så viktigt 
att tänka på de som gått före som möjliggjort att 
mitt liv ser ut som det gör är mycket tack vare 
dem. 
 

Hur tycker du att fördomarna är som hbtqi 
person? 
- Själv har jag varit ganska förskonad. Har svårast 
för ”positiva” fördomar, som tjejer som alltid har 
velat ha en bögkompis, eller killar som säger 
”Hade jag varit bög hade jag absolut legat med 
dig”. 

Farao Groth 

Qrkod till intervjun.   
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Vad saknar du mest i samhället som hbtqi             
person? (Stöd, förståelse) 
- Kan inte säga att jag direkt saknar något som 
skulle ha med min sexualitet att göra. 
 
Vilket råd skulle du ge en person när han eller 
hon vill berätta om sin sexuella läggning 
(komma ut)? 
- Ha förståelse för folks reaktion men ha inte                     
acceptans för dem. De är inte deras roll att behöva 
ta ställning till hur du ska leva ditt liv. 
 
Om du skulle ha en superkraft vad skulle det 
vara och varför? 
- Skulle tycka att det va väldigt kul om man kunde 
flyga. 
 
Vilken egenskap är din bästa som du ser det? 
- Min humor.  
 
Vad gör du när ingen ser? 
- Äter chark i sängen 
 
Vad får dig att skratta? 
- Min bästa vän Carl Johan och min familj.               
Min mamma och jag skrattar väldigt mycket när vi 
pratar med varann. 
 

Hur många hemligheter har du och vilka? 
- Hahaha, de kommer jag aldrig avslöja, har               
massor. 
 

Brukar du delta på Pridefestivaler? 
- Nej. Jag känner det som jag har pride 51 veckor 
om året så det är skönt att få en vecka ledigt när 
alla andra bögar tar över. 
 
Om du brukar delta på Pridefestivaler, vad är 
ditt bästa och sämsta minne från en                      
Pridefestival? 
- Paraden är alltid magisk! Har inga dåliga                
minnen från Pride.  
 
Hur laddar du upp inför en Pridefestival?                             
- Med bubbel! 
 
Har du varit på Eskilstuna Springpride? 
- Ja, jag och Robert Fux var med första året, det 
var fantastiskt!                                                                                     
 
Tycker du att Pridefestivaler är viktiga?                       
I såna fall varför?                                                                  
- Jag tycker att Pride är viktig framförallt för att 
lyfta fram de i andra länder som inte har det lika 
lätt som vi har det här. 

 

Reportage av: Redaktion Lagunen 

 
 

Namn: Farao Marcus Gustav Groth.                
Känd som fantastiska Farao.  
 
Född: 6 maj 1985. 
 
Uppväxt: Borlänge.  
 
Bor: Stockholm.   
 
Yrke: Radiopratare &programledare.                
Farao gästar radioprogrammet                       
”Äntligen morgon” på veckobasis.              
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Ni får möta Ella som föddes som Erik. Här nedan kommer en intervju med Ella där ni kan ta del av 
hur hennes resa med könsidentitet har sett 
ut eller gått till.  
 
Vem är du? Kan du beskriva dig själv?                
 - Jag heter Ella och jobbar som musiker.             
Jag spelar trombon i diverse konstellationer 
och lever på det.                                                                                     
  
När det kommer till sexualitet/sexuell  
läggning eller sexuell tillhörighet finns det 
många begrepp, hur definierar du dig 
själv?                                       
- Jag definierar mig som transtjej och gay. 
Jag upplever att det är många som tror att det 
finns en koppling mellan sexuell läggning 
och sexuell tillhörighet men jag anser att det 
är två helt skiljde saker som inte har med 
varann att göra. Det ena vad man attraheras 
av och det andra vem man är.  
 
Hur kom du på att du inte kände dig som 
en kille/man?                                                                                                   
- Många bäckar små. Det började redan på 
förskolan eftersom det direkt blev                        
grupperingar mellan könen. Jag kände mig 
fel direkt och fortsatte känna att jag inte              
passade in genom hela min skolgång. När jag 
var 22 och gick på musikhögskolan mådde 
jag så dåligt av detta så jag hade egentligen 
bara två val, antingen att avsluta mitt liv eller 
göra en drastisk förändring. Jag bestämde mig då för att göra en så kallad könsutredning för att ta reda på vad  
behövdes göras. Där kom jag fram till att jag var tjej och behövde genomgå könsbekräftande behandling för 
att må bra igen.  
                                                                                           
Fick du hjälp av någon utifrån, vart vände du dig?                                                                                                       
- Jag sökte mig till ungdomsmottagningen i Göteborg och blev skickad till Lundströmsmottagningen i 
Alingsås. Där genomförde jag min könsutredning. Detta behövs för att man till exempel ska kunna byta                
personnummer och för att få hormonmediciner utskrivna  
 
Hur reagerade släkt och vänner när Ella visade sig?                                                                                                   
- Svårt att veta helt säkert hur alla reagerade i sig själva, men jag har inte känt något annat än stöttning från 
både familj och vänner. Jag förstår ju att det blir lite konstigt att behöva byta namn på en familjemedlem och 
det var svårt i början för dem att säga rätt namn och pronomen men jag vet att dem gjorde sitt bästa. Nu är 
det väldigt sällan det blir fel.  

EllaWennerberg  
Qrkod till reportaget.   
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Vad är bäst med att vara Ella?                                                                                                                                                 
- Det bästa att vara Ella är att jag äntligen kan vara mig själv. En tjej med gott självförtroende och humor.                       
När jag hette Erik var jag en ganska blyg tystlåten person med dåligt självförtroende socialt och kände att jag 
inte passade in.  

Finns det något som är besvärligt?                                                                                                                              
- Nej, jag kan faktiskt inte komma på något som varit besvärligt för mig som transperson. Kanske i så fall att 
byta om i offentliga omklädningsrum men det tror jag inte bara transpersoner känner sig obekväma med.  

Möter du några fördomar både negativa men också positiva?                                                                            
-  Nej, aldrig. De enda fördomarna jag möts av har ingenting med att jag är transperson att göra, snarare att 
jag är tjej. Jag som många andra tjejer möts av fördomar nästan varje dag om vad man kan och inte kan göra 
och hur vi bör och inte bör bete oss.  

Hur mår du idag?                                                                                                                                                                   
- Jag mår strålande. Hade jag vetat om hur lätt livet skulle bli bara jag bytte kön hade jag gjort det långt               
tidigare.   

Vad betyder HBTQI för dig?                                                                                                                                                
- HBTQI eller HBTQIA+ eller HBTQ eller hur man vill benämna det, är för mig ett samlingsbegrepp på               
personer som inte faller in i normen för sexuell läggning och/eller könstillhörighet. Det är också en rörelse 
som uppmärksammar alla människors rätt att få vara sig själva och hjälper personer som inte passar in i               
normen att definiera sig själva och hitta likasinnade. Utan HBTQ hade jag förmodligen inte vetat än idag vem 
jag är.  

 
 

Reportage av: Albert Uhlin 

                Faktaruta: 

Namn: Ella Wennerberg.  

Bor: I Göteborg. 

Uppväxt: I Eskilstuna.  

Född: 11 juli 1991.  

Yrke: Musiker på              

Göteborgsoperan.  

Utbildning: Högskolan för scen och 

musik. Studerat jazz vid KMH 

(Kungliga musikhögskolan).  
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Det är RFSL Eskilstuna som arrangerar Springpride i centrala                
Eskilstuna varje år.  

År 2007 startade Springpride, som är Eskilstunas 
egen HBTQI-festival som hyllar  mångfald,                     
öppenhet och mänskliga rättigheter. Pride betyder 
stolthet på engelska. Priderörelsens mål är att du 
ska vara stolt för den du är och ingen ska behöva 
dölja sitt rätta jag.  
Det är en glädjefylld och färgglad manifestation av 
kärlek för mänskliga rättigheter och en                          
demonstration för allas rätt att älska och vara den 
de vill. I Eskilstuna arbetar Riksförbundet RFSL 
för homosexuella, bisexuella transpersoner och 
queera rättigheter. Det är en ideell organisation 
som grundades 1994. Målsättningen är att samma             
rättigheter, möjligheter och skyldigheter ska gälla 
för HBTQI personer som för alla andra i samhället.   
 
RFSL Eskilstuna är  en social mötesplats där  
medlemmar kan delta i olika aktiviteter, såsom                    
föreläsningar, cafékvällar pridefiranden och   
workshops.  

Qrkod till ljudklipp: 
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Foto: Alexander Björnesjö  
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 SPELFAKTORIET  

Spelfaktoriet är en spelhobbybutik och mötesplats 
för spelkulturen i Eskilstuna. Butiken ligger i              
Nyfors.  
 
Kan du berätta lite om din butik? 
- Spelfaktoriet heter vi. Vi firade treårsjubileum i 
höstas, så vi 
har hållit på 
ett tag nu.  
Vi säljer            
figurspel, 
kortspel, 
Magic och är  
allmänt ett 
ställe för alla 
nördar i 
Eskilstuna 
att samlas 
på. Vi var 
nördar som 
startade det 
för att vi inte 
hade                     
någonstanns att hänga, så vi startade butiken.  
 
När startade butiken? 
- Det började när en kompis ringde mig en dag och 
sa; vi startar en butik och jag sa ok, jag har inget 
annat för mig. Vi var tre, fyra stycken kompisar 
som gick samman. Vi renoverade butiken själva 
för att det skulle bli billigare. 
 

Går det bra med butiken? 
- Det går så bra som man skulle kunna tänka sig. 
Man blir inte rik på det här med en butik. Vi går 
med plus och kan ta ut en liten ersättning för mig 
och en person till som arbetar här men annars            
jobbar vi i stort sett gratis. Vi startade butiken för 
att det var något vi kände behövdes i stan. Vi går 
inte under med tjänar inte bra nog för skäliga löner. 
Än så länge känner vi att det är värt det.  
 
Har ni återkommande kunder? 
- Ja, vi har grupper av kompisar som kommer och 
spelar. Det är intressant. Vi har de som är här             
nästan varje dag och spelar i butiken och sen            
kommer typ fyra personer och spelar tillsammans 
när det är event. Så funkar det ungefär. Så ja, det              
varierar. Vi har en specifik grupp som bara kommer 
och spelar på pre-releasers, det är ju flera grupper 
som bara spelar då. Det är då det är mest folk.            
Det är många som uppskattar att vi finns här,               
hemmasittare som nu vet att det finns ett ställa att 
gå till. De kan komma hit, umgås, spela och köpa 
det de behöver. 
 
Vad säljer ni mest av?                                                                    
- Vi säljer mest av Warhammer och Magic the               
Gathering, vilken av dem varier från månad till                 
månad. Ibland är det storsläpp för Warhammer och 
ibland för Magic. Warhammer är ett krigsspel med 
målade figurer där tärningarna avgör hur striden går 
och vem som vinner. Magic the Gathering är ett 
kortspel med ett eget regelsystem. Det funkar lite 
som schack där vissa kort gör vissa saker och det 
gäller att vinna över sin motståndare. 

 
Vad skulle du säga är så speciellt med eran             
butik? 
- Jag kan inte uttrycka mig om andra spelbutiker 
men vi jobbar väldigt hårt på imagen av vår         
butik. Att det är rent och städat, att vi har en             
väldigt hög standard för att jobba 
emot stigman om vad en                       
spelkällare ser ut. Det är oftast rent 
hos oss och vi håller krav på                
kunder som hänger här mycket att 
hålla ren hygien så att det känns 
trevligt för alla här. Jag har själv 
varit i många spelhål där det har 
varit problem förut. Vi tycker det är viktigt att alla 
oavsett vem det är ska vara välkomna här.  

Qrkod till reportaget: 
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Vi har regler uppsatta på några ställen i butiken. 
Man får inte vara rasistisk eller snacka skit om 
HBTQI och sådana saker. Det är viktigt för oss att 
alla ska vara välkomna! Jag hänger själv i den 
kretsen, med människor som känner sig utstötta 
från samhället. Oftast drivs sådana människor till 
dem här nördiga hobbyerna. Så det finns en del 
folk som känner sig utstötta, därför att det så 
mycket viktigare att ha en känsla tillsammans av 
att känna sig välkommen oavsett. 

Vad är populärast? 

- Vi har många dedikerade kunder som spelar            
Warhammer, många dedikerade kunder som spelar 
Magic men det finns en hel del andra spel också.              
Vi har haft perioder då vi spelar mycket Star Wars 
Legion, vilket är ett figurspel i Star Wars världen. 
Lite som Warhammer 
fast i Star Wars. Sen har 
vi folk som spelar lite 
andra kortspel och ibland 
spelar vi brädspel. Men 
Warhammer och Magic 
är med hästlängder              
populärast här och så är 
det i nästan alla                  
spelbutiker. Vi är en              
generell spelbutik som 
säljer allt möjligt. 

 
 
 
Utöver att vara en spelbutik har vi hört att 
Spelfaktoriet även agerar som en mötesplats. 
Hur fungerar det? 
- Folk kommer hit och umgås med sina vänner.              
Vi har även spel här i våran lokal, i mån om plats, 
för att events som vi håller i har alltid prion, om 
man inte har bokat ett rum. Om det finns ett ledigt 
bord är man jättevälkommen att komma och 
hänga. Finns det inte ett bord för att ett event            
pågår, då får man betala för att boka ett bord eller 
så får man komma tillbaka en annan gång. För det 
mesta finns det bord som folk kan sitta runt och 
umgås. 
 
 

Vi har öppet onsdag till söndag och vi har nästan 
event alla de dagarna. På onsdagar kommer folk för 
att umgås och måla Warhammer figurer.  

På torsdagar har vi Magic event och på fredagar har 
vi FNM Friday Night Magic. Det är en                   
universell grej, alla spelbutiker spelar Magic FNM 
Magic på fredagar. På lördagar har vi ibland      
evenemang och ibland inte. På söndagar har vi 
Warhammer då folk kommer in och spelar.                 
Utöver det har vi alternerade event. 
För att anmäla sig till ett event kan man skriva till 
oss på Facebook eller bara dyka upp en halvtimme 
innan eventet. Vi lägger upp ett schema varje vecka 
på vår Facebook sida. 

 

 Adress: Nyforsgatan 4. 

 Mobil: 076-089 22 30  

 Mail: info@spelfaktoriet.se  

 Hemsida: Patreon.com/spelfaktoriet.se 
                                                                              

 Facebook:  

Reportage: Freddy Jakobsen.  

Foto: Spel att låna.  
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    SENASTE NYTT 
Charles blev kung 
den 8 september 2022 
vid en ålder av 73 år 
och blev därmed den 
äldsta  personen i            
brittisk historia att bli                        
Storbritanniens                   
monark.  Den 6 maj 
kröntes han med sin 
fru Camilla i                  
Westminister Abbey.  

  Kung Charles  
historiska kröning i London 

 

  Loreen vann Eurovision! 

Loreen gjorde det!!Hon vann 
med sin låt Tattoo. Hon är därmed 
den andra personen som vunnit 
tävlingen två gånger och den 
första kvinnan som lyckas med den 
bedriften.   

Bianca släpper 
ny singel 
Bianca Ingrosso kanske är mest 
känd från sina tv-program och för 
sitt sminkmärke. 2021 släppte 
hon en singel av visan:                     
”Den blomstertid nu kommer”. 
Nu gör hon det igen, hon släpper 
en cover på låten ”Superstar”.                 
Det kanske blir en av sommarens 
hits.   
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Pugh Rogefeldt är  
död, blev 76 år 
Artisten, låtskrivaren och musikern  
Torbjörn ”Pugh” Rogefeldt är död.  
Han hade varit sjuk en längre tid.  

Den tidigare                     
presidenten                      
Donald Trump                                                                                                                 
bekräftar att han 
tänker ställa upp i 
det amerikanska                                                                                                              
valet 2024.  

   Donald Trump 

vill bli president igen 

  

är en nyöppnad                 
butik som har allt             
mellan  himmel och jord. 
Butiken hittar du på 
Sveaplans köpcentrum.  

HEMPRYLO 

2023 

 

Rocklegendaren 
Tina Turner har   
avlidit efter en lång 
tids sjukdom.             
Hon blev 83 år.               

Skrivet av: Emil Pettersson.   

TinaTurner är död 

Hockey VM 2023 är nu över.  Precis som i fjol 
slutade Tre Kronor på en sjätteplats. Kanada 
vann turneringen, Tyskland kom tvåa och 
Lettland kom på en tredjeplats.  
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        Johanna:                         
 - Det är viktigt för    
  alla ska accepteras    
     för dem de är.                   
  Man ska inte döma 
boken efter omslaget! 

         Farao Groth: 
   - Det synliggör oss och  
       det är så viktigt! 

                                  

                Hannah: 
 - Det är så otroligt viktigt att   
       visa att jämlikhet och                                                      
    medmänsklighet är något    
   som vi står för. Speciellt nu     
     när obehagliga vindar                   
            blåser i världen.  
 Kärlek är kärlek är kärlek! 

                            Ella: 

  - Pridefestivalen är jätteviktig för att    
kunna  normalisera alla olikheter som  
finns inom sexualitet och könstillhörighet.  
I den bästa av världar skulle såklart inte                          
Pridefestivalen behövas, men där är vi                 
tyvärr inte än. 

    NUMRETS FRÅGOR 

                                    Milton:  
  - Pridefestivaler innebär att olikheter mellan               
människor uppmärksammas, Pridefestivaler fyller 
därför en god funktion i och med att allas rätt att vara 
sig själva uppmärksammas inför hela samhället.  
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                                       Kristina 
- Man får vara den man är och skita i vad andra säger.  

                          Jesper: 

      - Rättvisa, kärlek och glamour.  

                     Sara:  
- Alla får vara den man är, älska den man är och vara sig själv.  

                                  Alvaro: 
               - Frihet för alla. Acceptera alla.                             
                  Det är stor skillnad mellan           
                    Sverige och mitt hemland                    
                               El Salvador.  
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UTVECKLINGSSIDAN                      
I det här numret undersöker vi appar för                      
sommaraktiviteter. Den första appen heter 

”hittaut”. Appen är utvecklad av Svenska         
Orienteringsförbundet och finns för Android och 
iPhone. Appen går ut på 

att man ska använda en 
karta, antingen i appen  
eller i pappersform. 

Detta för att komma ut i 
naturen och hitta              
check-points. Det är en 

skattjakt och ett sätt att 
få motion. Man                       
registrerar dessa                 

check-points på hemsidan och sedan kan man                 
jämföra sig med andra.  

”Badplats” är en annan app vi tittade på som 
finns att ladda 
ner från 

Google Play. 
Det är en app 
som visar 

närliggande 
badplatser. 
Via appen 

kan man se              
temperaturer, 
information 

om                   
badplatsen    

och vindförhållanden. När vi testade den upptäckte 
vi dock att många lokala badplatser saknades.  

Därför kan vi inte rekommendera den. Men den 
kan kanske hjälpa om du är på resa och letar efter 
en badplats då den täcker in områden mer runt 

storstäder.  

Den tredje appen vi tittade på heter Mindfully . 

Det är en meditations app med 250 övningar på 

svenska som täcker 
ett flertal olika                
områden såsom 

stress, känslokontroll 
och fokus. Appen är 
gratis att ladda ner, 

men kräver                        
inloggning. Med ett 
snittbetyg på 4,6 på 

Google Play ser den 
lovande ut. Man får 
pröva appen i 14 dagar gratis, därefter måste man 

skaffa ett abonnemang för att fortsätta använda  
appen. Kostnaden uppgår till 700 kr om året, med 
olika betalningsplaner att välja mellan. Appen är                  
uppbyggd så att man får en 15 minuters guidad 

session varje dag där man lär sig att meditera och 
fokusera. 

Vi vill också passa på att tipsa om Sofia Åhman 
som har två böcker på Storytel, den ena heter 

”Promenera med Sofia”. I den ljudboken får man 
instruktioner under promenader på olika övningar 
som man gör samtidigt medans du är ute och går. 

Hon beskriver exakt vad du ska göra, så det blir 
tydligt och man får känslan av att det är lätt att 
lyckas med hennes instruktioner som stöd. Sofia 

har även en till ljudbok som heter ”Promenera 

med Sofia styrketräning”. Den boken är likande 
den första men där får man stöd med att göra olika 

styrkeövningar som du kan göra när du är ute och 
promenerar. Tänk på att du måste ha ett abonne-
mang på Storytel då träningspassen bara finns där. 

Hon är med under hela träningspasset och det   
spelas musik när hon är tyst.  

Reportage: Freddy Jakobsen & Albert Uhlin.  

Qrkod till reportaget: 
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Redaktion Lagunen kontaktade Linda Sund som 
arbetar som Kurator dels för att det verkar vara ett 
spännande yrke men också för att få en ökad             
inblick i hur de kan stötta personer inom HBTQI 
frågor.  
 
Du är kurator på ungdomsmottagningen, vad 
gör en kurator? Vilka är dina främsta           
arbetsuppgifter? 
- Jag tänker att en kurator kan göra lite olika saker 
beroende på var man jobbar någonstans, men just 
här på ungdomsmottagningen så har jag lite olika 
arbetsuppgifter. Men mycket är ju sånt som jag 
delar med mina andra kollegor, både med                    
psykologer och barnmorskor. Ungdomarna kanske 
behöver hjälp med kondomer eller boka tid. 
 
Hur hjälper du människor som vill komma ut 
som tillexempel homosexuella eller              
transsexuella?                                                                               
- Det där kan vara lite olika för dom personer som 
kommer hit har ju kanske kommit olika långt i sina 
processer. Om jag träffar en transperson                        
tillexempel så vet de allra flesta om det när de 
kommer till mig.  
 
Vad betyder att vara homosexuell, transsexuell 
och lesbisk? 
- De här med att vara homosexuell, bisexuell, 
heterosexuell det är mer med ens sexuella läggning 
medans som transsexuell känner man sig född i fel 
kropp.  
 
Beskriv hur en träff går till? 
- Man får först komma hit en gång och den tiden 
försöker vi hitta ganska snabbt, och så använder vi 
den tiden till att den som kommer får beskriva vad 
som är bekymmersamt. Så försöker vi kartlägga 
vad problemet är och sen försöker vi ta reda på hur 
personen mår i övrigt. 
 
 

Linda Sund 

Qrkod till reportaget: 

När du har haft samtal med någon, kommer 
den informationen att komma vidare till någon               
annan? Eller hur fungerar det? 
- Vi har tystnadsplikt vi som jobbar här men sen 
så har vi skyldighet att anmäla till SOC om något 
är fel. 
 
Hur ser dina arbetstider ut? 
- Mottagningen är öppen alla vardagar måndag till 
fredag men vi stänger lite tidigare på Fredagar, 
och har öppet lite längre på onsdagar.  
 
Hur många träffar har du med varje person 
som kommer till dig? 
- Det är väldigt olika. Vissa träffar jag kanske 
bara en gång, andra många gånger. De är också 
olika hur ofta ungdomar kommer, en del kommer 
varje vecka, andra mer utspritt. Det beror på     
vilken typ av bekymmer de har och hur deras   
behov ser ut. 
 
Vad är mest givande med ditt jobb? 
- Att få träffa så många härliga ungdomar som vill 
ha hjälp. Det känns fint att få deras förtroende, att 
de väljer att berätta om privata och svåra saker. 
 
Vad är den största utmaningen med ditt jobb? 
- Det kan även vara en utmaning att få insyn i 
ungdomars liv. Jag får syn på många orättvisor, 
att alla ungdomar inte har samma förutsättningar 
och att de ibland lever i en kontext och miljö som 
inte är schysst. 
 
Är det något speciellt du vill belysa angående 
HBTQI? 
- Nej, inte mer än att alla ungdomar är välkomna 
till ungdomsmottagningen och att det här finns en 
vana att möta alla sorters frågor. HBTQI är en av 
dem. 

Reportage av: Albert Uhlin & Viktor Zagozdzon  
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  PODDRECENSION 

Qrkod till reportaget.   

 
Redaktion Lagunen har lyssnat på 
Loui Sands bok ”Som jag är”         
på Storytel.  
 
Boken handlar om handbollsspelaren Louise Sand 
som kom ut som transperson 2019. När Louise var 
26 år gammal upphör Louise och Loui tar vid.  
 
Boken är en biografi som är samhällskritisk då han 
är kritisk mot hur samhället ser på könsbyten. I 
boken får man ta del av Louis syn på vad han             
uppmärksammat såsom att samhället ofta fokuserar 
på när det inte fungerar eller går bra i samband med 
könsbyten. Att fokus även borde läggas på det som 
är bra och vilka positiva förändringar det kan göra i 
en människas liv. Det han beskriver kan man 
kanske koppla till vad Ella beskriver i intervjun 
med henne lite längre fram i tidningen.  
 
 

I ljudboken berättar Loui Sand öppet och ärligt om 
livet, identiteten, idrotten, kärleken och                      
fördomarna. Boken har Loui skrivit tillsammans 
med Marie-Anne Knutas.   
Vi får följa med på hans resa från kvinna till man 
och han delar med sig av både med och motgångar.  
Läsaren kan följa med på hur han såg på hans              
framgångsrika handbollskarriär som kvinna och hur 
det sedan blev när han sedan spelade som man och 
vilka förändringar det innebar.  
Något som vi tar med oss från att ha lyssnat på den 
här boken är hur han beskriver att han inte såg sig 
själv när han tittade på foton på honom själv som 
barn, att det aldrig riktigt var han som var på      
bilderna från hans barndom. 
Vi skulle rekommendera den här boken för att den 
gör att man ser saker ur ett annat perspektiv.         
Vi tror att det är viktigt att alltid kunna ha           
förståelse för att alla inte ser på saker som en själv 
gör eller tänker på samma vis.  
Alla är olika och alla ska få vara sig själva och att 
det ska få vara okej. 
  
Berättarrösten var Loui Sand själv och det tyckte vi 
var bra då han har en tydlig och klar röst, vi blev 
lite förvånade då hans röst var väldigt mörk.  
 
Ljudboken är 3 timmar och 32 minuter lång vilket 
vi tycker var lagom lång. Vi tycker också att                 
ljudboken beskriver bra vad det innebär att vara en 
transperson. 
 
Redaktion Lagunen ger ”Som jag är”  
i betyg 10 av 10.   

Reportage av: Redaktion Lagunen 
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 SIDENSVANSEN  

 
Sidensvansen är en tofsfågel som just har en lång 
och kraftig tofs på huvudet. Den är 18-21                   
centimeter lång och väger cirka 48-72 gram. På 
långt håll kan sidensvansen se lite mörk ut men när 
man ser den på nära håll kan man tydligt se att             
fågeln är mycket färggrann i detaljerna i                        
fjäderdräkten.  
 
Fågeln kan som äldst bli 12 år gammal.                            

Sidensvansen hittar du främst uppe i Norrlands 
skogar men man kan se den när den flyger                          
söderöver i september till oktober för att de inte får 

tillräckligt med föda men kommer tillbaka lagom 
när isen och snön börjat att smälta bort.              
Sidensvansen breder ut sig över nordvästra                

Nordamerika, Europa och Asien.  

 

 
Sidensvansen är en fågel som främst häckar i äldre 

gran eller tallskogar där det gärna får vara lite               
inslag av lövträd. De tycks inte uppskatta för               
tätväxande skog utan vill kunna ha lite uppsikt och 

de vill gärna ha närhet till vatten från deras boplats, 
så det finns en vattenkälla inom 100 meter. Detta 
kan bero på vad deras kost som bland annat består 

av myggor, dag-, bäck- och nattsländor under            
sommarhalvåret. Under vinterhalvåret så ändras 
deras kost till att bestå av fruktiga bär så som                

rönnbär, nypon, hagtorn, enbär men också oxelbär. 
Då kan det vara bra att inte behöva så långt från 
boplatsen för att få sin mat. De bygger deras bo 
ofta intill stammen på trädet och boet är skålformat. 

Där lägger de sina fem till sex ägg under mitten på 
juni. De ruvar på äggen i ungefär två veckor innan 
de kläcks. Om det är en varmare vår eller               

försommar kan de lägga äggen redan i slutet av 
maj. När äggen sedan har kläckts så tar det 14-17 
dygn innan fågelungarna är klara för att börja flyga. 

Det har gjorts enstaka observationer under               
häckningstid längre söderut, tillexempel i                    
Västmanland, Närke, Uppland och norra Småland 

och det ska inte uteslutas att arten i undantagsfall 
kan häcka även så långt söderut. 

 
 
 

Skrivet av: Jim Karlsson 
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Tonfiskröra i baguette 
med ägg. 

RECEPT 

Rårakor 

Skrivet av: Ulrika Arvidsson 

Ingredienser 4 portioner 

1 st rödlök 

2 st kokta ägg 

1 burk tonfisk i olja 

100 g färskost naturell 

1 msk pesto 

1 krm salt 

1 krm svartpeppar 

4 st baguetter 

salladsblad 

 

Gör så här: 

 1. Skala och finhacka löken. Skala och hacka 

äggen. Häll av oljan från tonfisken. 

2. Blanda tonfisk, färskost, pesto, hälften av 

löken och hälften av de hackade äggen. Salta 

och peppra. 

3. Fyll bröden med salladsblad och               

tonfiskröra. Toppa med resterande ägg och 

lök. 

 

Ingredienser 4 portioner 

100 g smör 

1 kg potatis 

1 tsk salt 

2 dl smetana (variant på crème fraiche) 

100 g skalade räkor 

1 st schalottenlök, finhackad 

Smörgåskrasse 

1 st citron, i klyftor 

Gör så här: 

1. Smält 50 g av smöret. Tvätta potatisen och 

grovriv den. Blanda potatis med smör och 

salt. 

2. Hetta upp rikligt med smör i en stekpanna. 

Klicka ut potatisen i pannan och tryck till 

med en stekspade så rårakan blir tunn. 

Stek på hög värme ca 2 minuter per sida. 

De ska få fin färg och bli krispiga. 

3. Servera krispiga rårakor med smetana,   

räkor, finhackad lök, krasse och citron. 
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Skrivet av: Emil Pettersson  

HUMOR 

- Min hund har tappat nosen. 
- Hur luktar han då? 
- Dåligt! 

- Har du hört den om kaffet? 
- Nej. 
- Det var svagt. 

 Låna alltid pengar  

 från en pessimist.  

 Han räknar inte med  

 att få dom tillbaka.  

Livet är som en golfrunda.  

En lång serie hårda slag tills  

man till slut ligger i ett hål i marken! 

 Vad hände när       

    du svalde  

   glödlampan?       

 - Lös i magen.  

Vilket djur lämnar 
festen sist? 

- Gåsen.  

 Hur kan ni ha så   
lågt pris på kött? 
- Vi har skurit ner     
      personalen.  
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    NUMRETS BILD 

FOTO: FREDDY  JAKOBSEN  


